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De Public Affairs Monitor wordt wekelijks opgesteld door het team Public 

Affairs van UWV. De PA-monitor geeft een overzicht van relevante 

ontwikkelingen in de politiek en bij strategische stakeholders.   
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Algemeen  

   

Landelijke Cliëntenraad stuurt brief naar formateurs 

STAKEHOLDERBERICHT - 4 april 2024  
Op 4 april stuurt de Landelijke Cliëntenraad (LCR) haar visie, neergelegd in 
Vier prioriteiten voor een waardig bestaan, en het hierbij opgestelde 10 
Puntenplan naar de formateurs, de heer Dijkgraaf en de heer Van Zwol. In hun 
visie doet de LCR vier voorstellen om de goede initiatieven uit de praktijk en 
de aanbevelingen uit de vele rapporten ((beter) te benutten. In de 1e prioriteit 
Van fragmentatie naar burgerparticipatie zet de LCR uiteen waarom beleid dat 
voor burger moet werken alleen met inbreng van burgers werkt en op welke 
manier de LCR hier een centrale rol in zou spelen. In de 2e prioriteit 
Rechtszekerheid en Rechtvaardigheid legt de LCR uit hoe rechtszekerheid gaat 
over de zekerheid dat recht wordt gedaan voor burgers door de Algemene 
Beginselen van Behoorlijk Bestuur als uitgangspunt te nemen bij 
dienstverlening aan burgers en op de naleving daarvan toezicht zou moeten 
zijn naast verantwoording door Publieke Dienstverleners over burgers in de 
knel. In prioriteit 3 Van onzekerheid naar waardige bestaanszekerheid 
beschrijft de LCR hoe vanuit het stelsel van sociale zekerheid en inkomen er 
voor voldoende grip voor burgers gezorgd kan worden. Ze doen daarvoor 
diverse voorstellen zoals 1 betaalmoment voor alle inkomensregelingen, het 
verruimen van de bijverdiengrenzen en de mogelijkheid van een gids in het 
doolhof en een persoonlijk adviseur voor financieel advies. In de 4e prioriteit 
Van beperkingen in arbeid naar onbeperkt aan het werk licht de LCR toe op 
welke manier mensen de juiste ondersteuning op het juiste moment kan 
krijgen onder meer door het aanbod vraaggericht te maken in plaats van 
aanbodgericht. Het 10 puntenplan is hier terug te vinden: 
https://2cjqyij02wnc-10-punten-plan-1022554267.pdf (b-cdn.net) 

Bron: o8s9ala602u.b-cdn.net   

   

Commissiedebat Uitvoering Sociale Zekerheid 

TWEEDE KAMER - 2 april 2024  
Op 2 april debatteert de vaste commissie SZW van de Tweede Kamer over de 
uitvoering van de sociale zekerheid. Namens het kabinet zijn ministers 
Schouten (APP) en Van Gennip (SZW) aanwezig. Vanuit de Kamer zijn 
Kisteman (VVD), Van Oostenbruggen (NSC), Maatoug (GL-PvdA), Inge van 
Dijk (CDA), Keijzer (BBB) en Flach (SGP) aanwezig. Er worden veel voor UWV 
relevante zaken behandeld. Een selectie: 
Flach (SGP) stelt dat UWV jaarlijks miljoenen kwijt is aan dwangsommen 
omdat WIA-beoordelingen niet op tijd worden uitgevoerd. Vaak worden de 
dwangsommen geëist door tussenpartijen die dit op no-cure-no-pay-basis 
namens werkgevers of werknemers doen. Flach vindt dat de dwangsommen 
hiermee hun doel voorbij schieten en vraagt de minister om actie te 
ondernemen. Minister Van Gennip vindt het te ver gaan om dwangsommen 
volledig af te schaffen voor UWV maar zegt toe om te kijken wat ze wel kan 
doen.  
 

https://o8s9ala602u.b-cdn.net/5t2zd4pfikgd-brlcr24-011-brief-aan-de-informateur-4-april-2024.pdf
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Kisteman (VVD) en Van Oostenbruggen (NSC) zijn positief over het 
Wetsvoorstel Proactieve Dienstverlening. Dit komt eind dit jaar naar de 
Tweede Kamer, belooft minister Schouten. Daarnaast vraagt Kisteman om een 
overzicht van 'kleine' (overgangs-)regelingen, die slechts een beperkte 
doelgroep bedienen maar wel veel beslag leggen op de uitvoeringscapaciteit. 
Minister Schouten zegt toe dit overzicht mee te sturen in de Stand van de 
Uitvoering. Minister Van Gennip gaat daarnaast kijken of zij meer inzicht kan 
geven in de prioritering van knelpunten die nog moeten worden opgelost. Van 
Oostenbruggen (NSC) had hierom gevraagd.  
 
Maatoug (GL-PvdA) vraagt naar de terugvorderingen bij mensen die opting-in-
inkomsten hadden in de abonnementenservice. Van Gennip schetst het 
dilemma: aan de ene kant wil je de menselijke maat toepassen bij het 
terugvorderen van uitkeringen die mensen te veel hebben ontvangen. Aan de 
andere kant is het jegens de mensen die wél netjes hun inkomsten hebben 
doorgegeven, oneerlijk als zij wel zijn gekort op hun uitkering terwijl degenen 
die niet hun inkomsten hebben doorgegeven, de terugvordering wordt 
kwijtgescholden.  
 
Kamerlid Inge van Dijk (CDA) is benieuwd naar de Maatwerkplaats en vraagt 
of de toegang tot de Maatwerkplaats niet breder moet dan alleen via UWV-
medewerkers. Minister Van Gennip gaat dit uitzoeken - maar waarschuwt dat 
de Maatwerkplaats niet een soort algemene hoger beroepsmogelijkheid moet 
worden. Ze raadt Inge van Dijk aan om eens op werkbezoek te gaan bij de 
Maatwerkplaats, een suggestie die het CDA-Kamerlid enthousiast omarmt.  
 
Kamerlid Keijzer (BBB) gaat in haar bijdrage vooral in op de mogelijkheid van 
persoonlijk contact bij SVB en UWV. Het moet niet zo zijn dat we helemaal 
overgaan naar digitaal. Minister Schouten is het hier volledig mee eens. Een 
volledig verslag van het debat is op te vragen bij  

@uwv.nl.  

   

Arbeidsmarkt  

   

CNV-bonden fuseren tot één organisatie 

STAKEHOLDERBERICHT - 1 april 2024  
CNV Vakcentrale, CNV Vakmensen, CNV Connectief, CNV Jongeren fuseren per 
1 april 2024 tot één CNV. ‘Dit is een historisch moment. Voor het eerst in 
meer dan 100 jaar vormen wij één organisatie. Door deze fusie verdubbelen 
we onze slagkracht. Dit betekent dat wij een nog betere en krachtige stem 
kunnen geven aan onze leden. Ieder lid, maar ook iedere werkende, profiteert 
hiervan,’ aldus Piet Fortuin, CNV-voorzitter.’ aldus Piet Fortuin, CNV-voorzitter. 
De CNV-fusie betekent ook dat er één CNV-bestuur komt. Het nieuwe bestuur 
bestaat uit Piet Fortuin (voorzitter), Patrick Fey, Jan-Pieter Daems, Justine 
Feitsma, Danielle Woestenberg en Pien Zijlstra. 

Bron: www.cnv.nl   

   

https://www.cnv.nl/nieuws/cnv-bonden-gefuseerd-tot-%C3%A9%C3%A9n-organisatie/
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Divosa roept kabinet op: meer investeren in 

loonkostensubsidie 

STAKEHOLDERBERICHT - 27 maart 2024  
Op 27 maart stuurt Divosa een brief aan de informateurs. Divosa roept het 
kabinet op om meer te investeren in loonkostensubsidie. Een investering van € 
250 miljoen levert de komende jaren werk aan 40.000 mensen met een 
arbeidsbeperking én het levert nog eens € 400 miljoen op. Divosa heeft samen 
met Cedris een Maatschappelijke Kosten-Baten-Analyse opgesteld die haar 
punt onderstreept. De MKBA laat zien dat vooral het rijk profiteert van extra 
investeringen in loonkostensubsidie, terwijl het juist gemeenten zijn die de 
investeringen doen. Het beschikbare participatiebudget is te beperkt en 
gemeenten vragen het Rijk om te investeren. Dan kunnen gemeenten en 
sociaal ontwikkelbedrijven structureel blijven investeren in mensen. ‘Dan 
profiteert uiteindelijk de hele samenleving’, zo staat in de brief.  

Bron: www.divosa.nl   

   

Sociaal-medisch  

   

Gezondheidsraad: Fybromylagie verdient erkenning 

STAKEHOLDERBERICHT - 2 april 2024  
Op 2 april schrijft de NVAB over een door de Gezondheidsraad gepubliceerd 
advies over hoe we om moeten gaan met fibryomyalgie. Dat advies is ook 
voor bedrijfsartsen relevant. "Verschillende biologische, psychologische en 
sociale factoren spelen een rol bij het ontstaan en voortduren van de klachten 
horend bij fibromyalgie", stelt de Gezondheidsraad. Daarom is het van belang 
dat zorgverleners bij de diagnostiek, bij de begeleiding en bij behandeling 
rekening houden met al deze factoren. Volgens de Gezondheidsraad is zo'n 
integrale aanpak, ook bekend als een benadering volgens het biopsychosociale 
model, essentieel is voor goede zorg in het algemeen en dus ook voor 
fibromyalgie. Verder benadrukt de Gezondheidsraad het belang van 'shared 
decision making' en 'stepped care' bij behandeling en begeleiding. Ten slotte 
bevat het advies veel informatie over verklaringsmodellen en wat bekend is 
over wat in behandelingen van fibromyalgie wel en niet effectief is.  

Bron: nvab-online.nl   

   

Dienstverlening  

   

Debat over de implementatie van het VN-verdrag Handicap 

PLENAIR DEBAT - 3 april 2024  
Op 3 april debatteert de Tweede Kamer plenair met minister Helder 
(Volksgezondheid, Welzijn en Sport) over de implementatie van het VN-
verdrag Handicap. Centraal staat de vraag wat Nederland toen om het VN-

https://www.divosa.nl/nieuws/oproep-aan-kabinet-meer-investeren-loonkostensubsidie
https://nvab-online.nl/actueel/nieuws/gezondheidsraad-fibromyalgie-verdient-erkenning
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verdrag inzake de rechten van personen met een handicap uit te voeren. Een 
groot aantal partijen is voorstander van een snelle invoering van het VN-
verdrag. "We denken in Nederland altijd dat we vooroplopen", zegt De Kort 
(VVD), "maar bij toegankelijkheid en inclusiviteit lopen we juist vaak achter". 
Mensen met een beperking willen er gewoon bij horen en meedoen in de 
maatschappij, zegt Westerveld (GroenLinks-PvdA). Het is goed dat Nederland 
zijn handtekening onder het VN-verdrag heeft gezet, maar in de praktijk 
merken veel mensen daar nog te weinig van. Zij bepleit om voor deze groep 
stapeling van eigen bijdragen te voorkomen. Minister Helder zegt dat er er een 
brede, samenhangende aanpak nodig is om te komen tot een toegankelijke, 
inclusieve samenleving. Om geen beloften te doen die niet waargemaakt 
kunnen worden, zijn doelstellingen voor 2040 vastgelegd. Maar dit betekent 
niet dat er tot die tijd niets gebeurt. De minister is al bezig met de 
werkagenda, maar een nieuw kabinet gaat over extra uitgaven die daaruit 
voortvloeien. Dobbe (SP) begint ook over bestaanszekerheid: "Mensen met 
een beperking verdienen gemiddeld minder, maar een brood kost in de 
supermarkt hetzelfde en de huur is even hoog." Er moet volgens haar meer 
gedaan worden om deze loonkloof te dichten.  
 
Tijdens het debat zijn een aantal moties ingediend: 

• De motie Westerveld c.s. over onderzoek of de stapeling van eigen 
bijdragen kan worden teruggebracht door mensen met een beperking 
maximaal uit één wet een eigen bijdrage te laten betalen; 

• De motie Westerveld over de regering het inkomen of vermogen van 
partners van mensen met een beperking niet te laten meetellen bij 
het bepalen van de hoogte van een uitkering uit de Participatiewet; 

• De motie Dobbe en Westerveld over het in kaart brengen wat de 
mogelijke effecten zouden zijn voor mensen die afhankelijk zijn van 
gemeentelijke voorzieningen, zoals mensen met een beperking, als 
deze bezuiniging wordt doorgezet, eventueel in verschillende 
scenario's. 

Op 9 april wordt over de moties gestemd. Meer details over de moties zijn 
beschikbaar via de link. 

Bron: Tweede Kamer   

   

Ieder(in): Doorpakken met het VN-verdrag nu nodig 

STAKEHOLDERBERICHT - 2 april 2024  
Op 2 april deelt Ieder(in) haar oproep in aanloop naar het debat in de Tweede 
Kamer over het VN-verdrag Handicap. De oproep van ieder(in): ga nu echt 
aan de slag met het VN-verdrag Handicap. Neem de Nationale Strategie op in 
het regeerakkoord, borg lokale betrokkenheid en versterk de rechtspositie van 
mensen met een beperking en hun naasten.   

Bron: iederin.nl   

   

Inbreng VGN debat over VN-verdrag Handicap 

STAKEHOLDERBERICHT - 2 april 2024  
Op 2 april deelt de VGN haar input voor het debat over het VN-verdrag 
Handicap. De VGN heeft een brief aan de Tweede Kamer met concrete 
voorstellen om leren en ontwikkelen toegankelijk te maken voor iedereen. En 
om ervoor te zorgen dat werken loont, ook als je een (arbeids)beperking hebt. 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/plenaire_vergaderingen/details/activiteit?id=2023A07719
https://iederin.nl/doorpakken-met-het-vn-verdrag-nodig/
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Bron: www.vgn.nl   

   

Uitvoeringstoetsen UWV en VNG over motie-Warmerdam 

BRIEF REGERING - 28 maart 2024  
Minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en Pensioenen) stuurt de 
Tweede Kamer een afschrift van de uitvoeringstoetsen van het UWV en de 
Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) over de motie-Warmerdam c.s. 
De motie-Warmerdam c.s. gaat over het proactief benaderen van de 
huishoudens die geraakt worden door de alleenverdienersproblematiek. De 
minister verzocht UWV in kaart te brengen wat nodig is om huishoudens op 
grotere schaal actief te kunnen benaderen en welke bijdrage UWV daaraan kan 
leveren. Ook verzocht de minister UWV in te gaan op de vraag of en hoe UWV 
gemeenten kan ondersteunen die hiermee aan de slag gaan. Op basis van de 
interne informatie en na afstemming met de VNG is vastgesteld dat UWV maar 
in beperkte mate een bijdrage kan leveren aan de uitvoering van de Motie 
Warmerdam. Om de huishoudens actief te kunnen benaderen is een lijst met 
de juiste huishoudens nodig die met inachtneming van de privacy waarborgen 
wordt samengesteld en kan worden gedeeld tussen de verschillende partijen 
(Belastingdienst, UWV en gemeenten). Deze lijst zal actueel moeten worden 
gehouden. UWV levert momenteel al bijdragen aan de totstandkoming van 
deze lijst en kan een bijdrage leveren aan het actueel houden van de lijst. 
UWV is ook betrokken bij de werkzaamheden die noodzakelijk zijn voor het 
realiseren van de juridische grondslagen. 

Bron: Rijksoverheid   

   

Overig  

   

SER verwelkomt acht nieuwe kroonleden 

STAKEHOLDERBERICHT - 28 maart 2024  
Op 28 maart stemt de ministerraad in met de benoeming van acht nieuwe 
kroonleden voor de Sociaal-Economische Raad (SER). Daarnaast worden 
voorzitter Kim Putters en veertien zittende kroonleden herbenoemd. De 
benoemingen gaan in per 1 april 2024 en gelden voor de duur van twee jaar.  
De nieuwe kroonleden zijn:  

• Dhr. prof. dr. ir. N. (Nitesh) Bharosa 
• Mw. prof. dr. I.W.C.M. (Irmgard) Borghouts 
• Mw. prof. dr. S. (Saniye) Çelik 
• Mw. prof. dr. N. (Naomi) Ellemers 
• Mw. prof. dr. M. (Mijntje) Lückerath-Rovers 
• Mw. D. (Désirée) Majoor 
• Dhr. prof. mr. dr. B. (Bastiaan) Starink 
• Mw. J. (Jorien) Wuite 

Daarnaast nemen acht kroonleden afscheid van de SER. Een volledig overzicht 
is te lezen in de link.  

Bron: www.ser.nl   

https://www.vgn.nl/nieuws/tweede-kamer-debatteert-over-de-implementatie-van-het-vn-verdrag-handicap
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2024/03/29/aanbiedingsbrief-uitvoeringstoetsen-uwv-en-vng-motie-warmerdam-alleenverdienersproblematiek
https://www.ser.nl/nl/actueel/Nieuws/herbenoeming-kroonleden
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Colofon 

PUBLIC AFFAIRS  
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de 
politiek en strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning 
gebruiken van het PA-team? Neem dan contact met ons op: 

@uwv.nl 

   

Corporate Intelligence 

ARCHIEF  
Meer weten? In de databank Corporate Intelligence van het PA-team vind je 
tal van documenten (zoals moties, debatverslagen, Kamerbrieven en ga zo 
maar door). Ook vind je hier een archief van alle PA-monitors. Bekijk het hier: 
Corporate Intelligence  
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